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Protokół Nr IX/15 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

w dniu 17 września 2015 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy  

ul. Sikorskiego 7 w Łobżenicy. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne. 

 Otwarcie sesji. 

 Quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości. 

6. Rozpatrzenie informacji z realizacji budżetu Gminy za pierwsze półrocze 2015 roku. 

7. Przyjęcie informacji Burmistrza z realizacji wniosków, uchwał i interpelacji radnych 

oraz o wydanych zarządzeniach w pierwszym półroczu 2015 roku. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji inwestycji na terenie Gminy Łobżenica 

planowanych w budżecie na 2015 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia działki nr 392 

położonej w Łobżenicy.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia działki nr 543 

położonej w Łobżenicy, stanowiącej własność w Łobżenicy. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Łobżenica na lata 2015-2020 wraz z prognozą oddziaływania na środowisko. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr V/32/15 Rady Miejskiej w Łobżenicy  

z dnia 27 marca 2015 r. w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łobżenica  

w 2015 roku. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji 

Oświaty i Polityki Społecznej. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydata na 

ławnika do Sądu Rejonowego w Złotowie. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy do zasięgnięcia od Wielkopolskiego Komendanta Wojewódzkiego 

Policji w Poznaniu informacji o kandydacie na ławnika. 

17. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

18. Wolne głosy i wnioski. 

19. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja o godzinie 11:00 otworzył  

IX sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Grzegorz Bruski, Edward Starszak. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik numer 1 do protokołu.  

 

Poza tym w sesji uczestniczyli: Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś, Zastępca Burmistrza 

Łobżenicy Józef Lewandowski, Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka, Radny Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego Marcin Porzucek, Radna Rady Powiatu w Pile Zdzisława 

Bosak, Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna 

Gryniewicz, Dyrektor Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy Marek Połczyński, 

Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy Paweł Berndt, a także Radca Prawny 

Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica Gabriela Reszkowska, Kierownik Posterunku Policji  

w Łobżenicy Karol Tatera, Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta 

Łobżenicy Bronisława Mazurek, sołtysi, mieszkańcy oraz przedstawiciele prasy lokalnej.     

Listy obecności sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki numer 2 i 3 do 

protokołu. 

 

Ad. 2 

Rada Miejska w Łobżenicy w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie przyjęła 

protokół Nr VIII/15 z obrad sesji w dniu 30 czerwca 2015 r.  

 



 3 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano radnym porządek obrad  

IX sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Zapytał, czy są do niego uwagi. 

 

Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił Burmistrza Łobżenicy pana Piotra Łososia o złożenie sprawozdania z realizacji 

zadań Gminy w okresie międzysesyjnym.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że zostały zakończone prace związane z reorganizacją Urzędu Miejskiego 

Gminy Łobżenica. Oznajmił, że zatrudniono kilku nowych pracowników. Powiedział, że  

w Urzędzie funkcjonują trzy referaty. Kierownikiem Referatu Finansowo-Księgowego jest 

pani Skarbnik Danuta Dubicka, Referatu Organizacji i Promocji pani Anna Jankowska,  

a Referatu Gospodarki i Planowania Przestrzennego pani Magdalena Gdaniec. Ponadto  

w strukturze organizacyjnej Urzędu Miejskiego znajduje się kilka samodzielnych stanowisk.  

Pan Burmistrz poinformował, że kasa będzie czynna do końca września 2015 r.  Wyraził 

przekonanie, że obecni pracownicy Urzędu Miejskiego zapewnią szybkie i profesjonalne 

załatwianie wszystkich spraw. Powiedział, że „ma to być zespół, który będzie się wzajemnie 

uzupełniał”. Stwierdził, że nie może dochodzić do sytuacji, w której sprawa nie zostanie 

załatwiona z powodu urlopu jednego z pracowników. Oświadczył, że mieszkańcy oczekują 

sprawnego działania Urzędu Miejskiego. 

Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że „po raz pierwszy od kilku lat w sposób terminowy 

przekazywane są pieniądze dla ośrodka pomocy społecznej, dla oświaty”. Zobowiązania 

Gminy spłacane są również na bieżąco. Pan Burmistrz powiedział, że subwencja oświatowa 

przyznana na 2015 rok została wydatkowana w grudniu 2014 r. na zobowiązania Gminy.  

„To była subwencja w wysokości 700 tys. zł i tych pieniędzy nie ma w budżecie 
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tegorocznym”. Dodał, że w chwili obecnej najważniejszymi zadaniami są realizacja 

dochodów budżetowych oraz ściąganie zaległości podatkowych. 

Następnie pan Burmistrz przedstawił informację dotyczącą realizacji inwestycji na terenie 

Gminy. 

a) Przebudowa drogi w miejscowości Fanianowo - odcinek 1,07 km 

Wartość kosztorysowa przedsięwzięcia wynosi 456 197,21 zł. Przetarg na realizację 

inwestycji wygrał Zakład Usług Komunalnych Juliusz, Roman Pilarski s.c. z Nakła nad 

Notecią, który zaoferował kwotę 349 191,11 zł. Umowa została podpisana. 

b) Przebudowa drogi w miejscowości Dźwierszno Wielkie - w kierunku tzw. „Górowatek”  

- odcinek 1,4 km 

Opracowano dokumentację projektową. Wartość kosztorysowa inwestycji to 301 954,86 zł. 

Został ogłoszony przetarg na realizację inwestycji. Otwarcie ofert nastąpi w dniu 21 września 

2015 r. 

c) Przebudowa drogi Łobżenica-Kościerzyn Mały - odcinek 2,5 km 

Szacunkowa wartość przedsięwzięcia wynosi 1,4 mln zł. Gmina planuje ubiegać się  

o dofinansowanie inwestycji z Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury 

Drogowej na lata 2016-2020. 

d) Budowa chodnika na ul. Targowej w Łobżenicy 

Opracowano dokumentację projektową. Wartość kosztorysowa inwestycji to 69 389,76 zł. 

Budowę chodnika zrealizuje firma „Skorbud” z Łobżenicy za kwotę 65 tys. zł. Prace powinny 

rozpocząć się w dniu jutrzejszym. 

e) Kładka na rzece Łobżonce w kierunku ścieżki rowerowej 

Ogłoszono przetarg na realizację inwestycji. Termin wykonania: do końca 2015 r. 

f) Przebudowa stadionu sportowego im. Alojzego Graja 

Inwestycja została zakończona. Otwarcie stadionu po modernizacji odbędzie się w dniu  

26 września 2015 r.  

g) Zakup i montaż windy w gimnazjum w Łobżenicy 

Cena najkorzystniejszej oferty to 108 tys. zł. Realizacja przedsięwzięcia jest uzależniona od 

możliwości budżetu Gminy. 

Następnie pan Burmistrz poinformował, że w dniu 15 lipca 2015 r. do Łobżenicy przyjechał 

pan Starosta Franciszek Tamas. Spotkanie dotyczyło realizacji budowy chodnika i ścieżki 

rowerowej wzdłuż ul. Złotowskiej. Ustalono wówczas, że chodnik będzie miał 

okrawężnikowanie od strony szosy. Zostaną również wykonane wjazdy na posesje 

mieszkańców. Poza tym Powiat Pilski zobowiązał się zrealizować przebudowę chodnika na 
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odcinku od Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych do bloków. Ustalenia z dnia 15 lipca 2015 r. 

pozostają aktualne. 

Burmistrz Łobżenicy powiedział, że w dniu 22 lipca br. w Urzędzie Miejskim gościł 

Wicemarszałek Województwa Wielkopolskiego pan Wojciech Jankowiak. Spotkanie 

dotyczyło m.in. kwestii powstania obwodnicy miasta. Pan Burmistrz stwierdził, że inwestycja 

ta powinna zostać ujęta w dokumentach strategicznych Województwa Wielkopolskiego. 

Następnie powiedział, że w dniu 31 sierpnia br. odbył się drugi przetarg ustny nieograniczony 

na sprzedaż budynku dawnego internatu w Łobżenicy. Zakończył się on wynikiem 

negatywnym.  

Oznajmił, że w dniu 4 września br. odbyły się przetargi ustne nieograniczone na sprzedaż 

działki nr 76 w Fanianowie oraz działki nr 60 w Kościerzynie Małym. Nabywcami drugiej  

z powyższych nieruchomości zostali państwo Jolanta i Jan Łuczak, którzy zaoferowali 

165 540 zł. 

Burmistrz Łobżenicy poinformował, że ogłoszony został pierwszy przetarg ustny ograniczony 

do właścicieli nieruchomości przyległych na sprzedaż działki nr 389/4 położonej  

w Łobżenicy. Cena wywoławcza to 78 000 zł. Przetarg odbędzie się w dniu 28 września 2015 

r. 

Powiedział, że został przebudowany wjazd do Szkoły Podstawowej w Dźwiersznie Małym. 

Trwają również prace związane z budową odcinka chodnika przy wjeździe na stadion  

im. Alojzego Graja w celu powstania w tym miejscu przejścia dla pieszych. 

Pan Burmistrz stwierdził, że należy rozwiązać problemy związane z opieką nad bezdomnymi 

zwierzętami. Opowiedział się za prowadzeniem systemowej polityki w tym zakresie oraz 

zewidencjonowaniem psów na terenie Gminy. Wyraził wolę współpracy z Towarzystwem 

Opieki nad Zwierzętami. 

Pan Burmistrz poinformował, że zostały zawarte następujące umowy: 

- z Ligą Ochrony Przyrody Okręg w Pile na opracowanie uproszczonego planu urządzania 

lasów będących własnością Gminy Łobżenica, 

- z firmą ENERGA Obrót S.A. z Gdańska na zakup energii elektrycznej na potrzeby 

oświetlenia przestrzeni publicznej w Gminie Łobżenica, 

- z firmą ECOERGIA Sp. z o.o. z Krakowa na zakup energii elektrycznej na potrzeby Gminy 

Łobżenica i jej jednostek organizacyjnych. 

Oznajmił, że w dniu 1 lipca br. firma Preda z siedzibą w miejscowości Ozimek otrzymała 

zlecenie na przeprowadzenie audytów energetycznych budynku Urzędu Miejskiego oraz 

siedziby Centrum Profilaktyki. 
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Następnie Burmistrz Łobżenicy powiedział, ze w dniu 6 lipca 2015 r. została zawarta umowa 

na dofinansowanie z budżetu Województwa Wielkopolskiego realizacji następujących 

projektów: 

- „I u nas spełniają się marzenia - złota rybka w Kunowie” - wsparcie w wysokości  

26 750 zł, 

- „Bo tutaj tętni nasze życie - i społeczeństwo Osady Witrogoszczy o swój rozwój się 

zatroszczy”- wsparcie w wysokości 26 500 zł. 

Trwa realizacja powyższych projektów. 

Pan Burmistrz oznajmił, że w dniu 21 sierpnia 2015 r. złożono dwa wnioski do Urzędu 

Marszałkowskiego w Poznaniu o przyznanie w ramach trzeciej edycji konkursu „Odnowa wsi 

szansą dla aktywnych sołectw” środków finansowych w wysokości 10 000 zł na poprawę 

wyposażenia świetlic wiejskich w Szczerbinie i Ferdynandowie. Na realizację powyższych 

zadań zabezpieczono również środki z funduszu sołeckiego w wysokości 12 434 zł. 

Powiedział, że Ministerstwo Administracji i Cyfryzacji przyznało Gminie Łobżenica 

dofinansowanie w wysokości 40 836 zł na budowę i dostosowanie stron internetowych do 

potrzeb osób niepełnosprawnych. Wniosek Gminy znalazł się na 34 pozycji listy rankingowej. 

Całkowita wartość projektu to 51 045,00 zł. 

Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że prowadzona jest współpraca z firmą „Cosinus” z Zabrza  

w pozyskiwaniu plansz tematycznych dla szkół i świetlic. Trwają prace związane  

z tworzeniem projektu „Aktywny senior”. 

Poinformował o zamiarze nawiązania współpracy z Dyrektorem Instytutu Archeologii 

Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w Toruniu, np. w kwestii wzgórza św. Anny. Zwrócił 

uwagę na zły stan kościoła p.w. św. Szczepana.  

Następnie pan Burmistrz powiedział, że w okresie międzysesyjnym uczestniczył  

w następujących spotkaniach i uroczystościach: 

- w dniu 1 lipca br. w spotkaniu z mieszkańcami Fanianowa,  

- w dniu 4 lipca w festiwalu „La Scarpa Italiana” w Wyrzysku, 

- w dniu 6 lipca w spotkaniu roboczym poświęconym zagospodarowaniu turystycznemu rzeki 

Łobżonki,  

- w dniu 10 lipca w spotkaniu rolników z Radą Powiatową Izby Rolniczej, 

- w dniu 12 lipca w imprezie pod nazwą „Modellot” w Witrogoszczy-Osadzie, 

- w dniu 18 lipca w III Krajeńskim Zlocie Wodniaków w Grodku Krajeńskim, 

- w dniu 20 lipca w zebraniu sekcji tenisa ziemnego, 

- w dniu 24 lipca w spotkaniu w Pile z okazji Święta Policji, 
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- w dniu 30 lipca w posiedzeniu Zarządu Lokalnej Grupy Działania „Krajna nad Notecią”, 

- w dniu 3 sierpnia w spotkaniu z radnym Sejmiku Województwa panem Marcinem 

Porzuckiem,  

- w dniu 5 sierpnia w spotkaniu z Komendantem Powiatowym Państwowej Straży Pożarnej w 

Pile panem Rafałem Mrowińskim, 

- w dniu 7 sierpnia w spotkaniu z panem posłem Stanisławem Kalembą,  

- w dniu 9 sierpnia w Święcie Pieroga w Szczerbinie, 

- w dniu 23 sierpnia w dożynkach powiatowych w Osieku nad Notecią, 

- w dniu 29 sierpnia w dożynkach gminnych w Dziegciarni, 

- w dniu 30 sierpnia w dożynkach wojewódzkich w Buku, 

- w dniu 6 września w dożynkach ogólnopolskich w Częstochowie, 

- w dniu 7 września w uroczystości z okazji setnych urodzin pana Jana Główczewskiego, 

- w dniu 9 września w walnym zebraniu Lokalnej Grupy Działania „Krajna nad Notecią”, 

- w dniu 12 września w imprezie „Dzikie pola” w Dźwiersznie. 

Pan Burmistrz poinformował, że wieniec wykonany przez mieszkańców Walentynowa zajął 

pierwsze miejsce w dożynkach powiatowych oraz trzecie miejsce w dożynkach 

wojewódzkich.  

Wyraził zadowolenie z organizacji dożynek gminnych w Dziegciarni, w których 

uczestniczyły delegacje z 21 sołectw. Burmistrz Łobżenicy podziękował pani Katarzynie 

Rulskiej oraz pani Mirosławie Skoczek za zaangażowanie w organizację dożynek. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział, że Zarząd Województwa Wielkopolskiego przyznał Gminie Łobżenica wsparcie 

z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych w wysokości 70 000 zł na przebudowę drogi  

w Trzeboniu. 

Poinformował o likwidacji kuchni w Szkole Podstawowej w Łobżenicy. Oznajmił, że kuchnia 

w łobżenickim przedszkolu została doposażona za kwotę ponad 40 tys. zł, w wyniku czego 

istnieje możliwość przygotowania znacznie większej liczby obiadów.  

Zastępca Burmistrza Łobżenicy powiedział, że przetarg na dowóz dzieci do jednostek 

oświatowych wygrała firma Graf-JoKo Józef Komornicki z Łobżenicy za kwotę  

432 640,88 zł brutto. Stawka za 1 km wynosi 3,20 zł netto. Termin realizacji zadania upływa 

z dniem 24 czerwca 2016 r.  

Poinformował, że został określony stan potrzeb w placówkach oświatowych. W 2016 r. 

należy zwiększyć liczbę remontów w szkołach. Powiedział, że została podpisana umowa 
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użyczenia dwóch izb lekcyjnych oraz sali gimnastycznej w Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Łobżenicy na potrzeby jednostek oświatowych prowadzonych przez 

Gminę. Oznajmił, że zajęcia w Szkole Podstawowej w Łobżenicy rozpoczynają się o godzinie 

8:00.  

Następnie Zastępca Burmistrza Łobżenicy poinformował o przeniesieniu siedziby Miejsko 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej do budynku ośrodka zdrowia przy ul. Złotowskiej 

11a. Powiedział, że została przeprowadzona kontrola w Zakładzie Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Łobżenicy. Dotyczyła ona m.in. kwestii gospodarowania zasobem 

komunalnym. Kontrola wykazała nieprawidłowości. Poinformował również o kontrolach  

w Miejsko Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej oraz w Gminnym Centrum Kultury. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy oznajmił, że zgodnie z informacją Zarządu Województwa  

w czwartym kwartale 2015 r. zostaną ogłoszone nabory na dofinansowanie 

termomodernizacji obiektów. Powiedział, że audyt energetyczny został przeprowadzony  

w budynku Urzędu Miejskiego, Centrum Profilaktyki i Aktywności Społecznej, Przedszkolu 

Publicznym w Łobżenicy oraz w Szkole Podstawowej w Dźwiersznie Małym. 

Poinformował, że Najwyższa Izba Kontroli stwierdziła uchybienia w przyznaniu przez Gminę 

dotacji w wysokości 30 tys. zł na remont kaplicy w Dębnie. Odwołanie nie przyniosło 

pozytywnego efektu. Władze Gminy mają podjąć działania zmierzające do zwrotu powyższej 

kwoty przez parafię p.w. św. Józefa w Fanianowie. Według pana Wiceburmistrza w chwili 

obecnej parafia nie jest w stanie oddać otrzymanej dotacji z uwagi na brak środków 

finansowych. Uchybienia stwierdzone przez Najwyższą Izbę Kontroli nie powinny skutkować 

zwrotem dotacji. 

Następnie Zastępca Burmistrza Łobżenicy oznajmił, że właściciel młyna udostępni przejazd 

mieszkańcom do swoich nieruchomości. Stwierdził, że w wyniku przetargów na zakup energii 

elektrycznej uzyskano niższe ceny niż obowiązujące do tej pory. Opowiedział się za realizacją 

niektórych przedsięwzięć w ramach partnerstwa publiczno-prywatnego, np. w zakresie 

budowy dróg, termomodernizacji obiektów.  

Zwrócił uwagę na możliwość współpracy spółdzielni socjalnej „Nowe horyzonty” z Miejsko 

Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej, np. w kwestii realizacji usług opiekuńczych dla 

osób starszych. 

Pan Wiceburmistrz przypomniał, że dotacja dla Gminy Łobżenica na budowę jednego  

z etapów kanalizacji została pomniejszona o 5% - wraz z odsetkami jest to kwota prawie pół 

miliona złotych. Oznajmił, że odwołanie Gminy złożone do Wojewódzkiego Sądu 
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Administracyjnego zostało oddalone. Poinformował, że firma Deloitte nie podejmie się 

prowadzenia powyższej sprawy. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy dodał, że w Łobżenicy gościł były trener piłkarskiej 

reprezentacji Polski pan Paweł Janas.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w sprawie sprawozdania pana Burmistrza z działalności międzysesyjnej. 

Wobec braku uwag poddał je pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie  

Burmistrza Łobżenicy z działalności międzysesyjnej. 

 

Ad. 5 

Radna Rady Powiatu w Pile Zdzisława Bosak 

Poinformowała, że na ostatniej sesji Rada Powiatu przyjęła kilka dokumentów, w tym 

informację o realizacji zawartych umów na zadania zlecone w zakresie sportu i turystyki. 

Powiedziała, że w 2013 r. z powyższych funduszy korzystała tylko Piła, w 2015 r. Gminy  

z całego Powiatu Pilskiego. 

Oznajmiła, że został uchwalony Statut Gimnazjum Specjalnego w Łobżenicy. Od 1 września 

br. rozpoczęła działalność Szkoła Podstawowa Specjalna.  

Poinformowała, że na ostatniej sesji Rady Powiatu zmieniono Wieloletnią Prognozę 

Finansową Powiatu Pilskiego na lata 2015-2023, do której wpisano budowę drogi Kruszki-

Kijaszkowo. Realizacja inwestycji ma nastąpić w 2016 r. Jej koszt wynosi ponad 5 mln zł. 

Powiat Pilski zamierza pozyskać na budowę drogi ponad 3 mln zł ze środków zewnętrznych. 

Następnie radna Zdzisława Bosak oznajmiła, że Rada Powiatu podjęła uchwałę w sprawie 

realizacji  projektu „Aktywizacja  osób  bezrobotnych i poszukujących pracy w powiecie 

pilskim”. Z projektu skorzysta 198 osób w wieku powyżej 29 lat.   

Poinformowała również, że projekt ustawy przewidujący dodatkowe wsparcie dla gmin 

posiadających dużą powierzchnię obszarów chronionych nie zostanie uchwalony w tej 

kadencji Sejmu. 
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Radny Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Marcin Porzucek 

Powiedział, że na początku października 2015 r. powinien zostać wybrany wykonawca kładki 

na rzece Łobżonce. Inwestycja ta przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa. Oświadczył, że 

jest orędownikiem powstania obwodnicy Łobżenicy. Przypomniał, że przedsięwzięcie to nie 

znajduje się w planie inwestycyjnym Województwa Wielkopolskiego. Dodał, że wspólne 

działania władz Gminy i radnych Sejmiku Województwa mogą przyczynić się do podjęcia 

decyzji o budowie obwodnicy.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Stwierdził, że obwodnica Łobżenicy powinna powstać jak najszybciej. W przeszłości miała 

ona przebiegać nie tylko w kierunku na Więcbork, ale również w kierunku na Złotów.  

W przypadku powstania obwodnicy pojazdy ciężarowe omijałyby centrum Łobżenicy. 

Według radnego dobrej jakości drogi przyczynią się do lepszego rozwoju Gminy. 

 

Radny Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Marcin Porzucek 

Przypomniał, że w poprzedniej kadencji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Klub Prawa 

i Sprawiedliwości wystosował zapytanie w sprawie obwodnicy Łobżenicy. Stwierdził, że 

wąskie ulice na terenie miasta utrudniają ruch pojazdów. Zadeklarował wsparcie budowy 

obwodnicy. 

Oznajmił, że dostępne są duże środki finansowe. Kierowane są one jednak bliżej Poznania. 

Zwrócił uwagę na zbyt małą ilość inwestycji drogowych w północnej części Województwa 

Wielkopolskiego.  

Radny Marcin Porzucek powiedział, że nie została jeszcze podjęta decyzja, kiedy dojdzie do 

realizacji remontu drogi nr 242 na terenie Luchowa. Dodał, że „prawie na pewno nie  

w przyszłym roku”.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Nawiązał do kwestii powstania obwodnicy Łobżenicy. „Pan Marszałek Jankowiak właściwie 

określił się jasno. Powiedział, że patrząc na kryteria, jakie teraz bierze się pod uwagę budując, 

nie ma szans. Natomiast myślał o środkach własnych. I tu jest ścieżka do przeforsowania.” 

Koszt budowy obwodnicy może wynieść w granicach 20 mln zł. Pan Burmistrz dodał, że 

dodatkowym argumentem przemawiającym za jej powstaniem jest układ architektoniczny 

Łobżenicy. 
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Sołtys Luchowa Ireneusz Pufal 

Stwierdził, że na drodze wojewódzkiej nr 242 panuje duży ruch pojazdów. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przedstawił postanowienia Uchwały nr SO-0953/18/13/Pi/2015 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 11 września 2015 roku wyrażającej 

opinię o informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta i Gminy Łobżenica za pierwsze 

półrocze 2015 roku. 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wydał opinię pozytywną. 

Kopia powyższego dokumentu stanowi załącznik numer 4 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy otworzył dyskusję w sprawie 

informacji z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za pierwsze półrocze 2015 roku. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poinformował, że Komisja Rewizyjna przeanalizowała informację. Dodał, że Komisja nie 

stwierdziła nieprawidłowości w wykonaniu budżetu Gminy w pierwszym półroczu 2015 roku. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Powiedziała: „Jeżeli analizujemy wykonanie tego budżetu, to odnosi się wrażenie, że 

wszelkie działania, wszelkie wydatki, wszelkie dochody są realizowane zgodnie  

z założeniami. Realizowaliśmy w pierwszym półroczu budżet, na kształt którego nie mieliśmy 

wpływu. Budżet został skonstruowany technicznie poprawnie, natomiast wystąpiły w nim 

takie nieprawidłowości jak chociażby niedoszacowanie pewnych wydatków oraz 

przeszacowanie dochodów”. Pani Skarbnik poinformowała, że dochody ogółem w pierwszym 

półroczu 2015 roku zostały zrealizowane w 51,61%, a wydatki ogółem w 50,80%.  

Następnie oznajmiła, że został zlecony audyt gospodarki finansowo-gotówkowej za 2014 rok 

i pierwszy kwartał 2015 roku. Sprawa jest badana przez prokuraturę. 

Pani Skarbnik przedstawiła wnioski z audytu: 

„Stwierdzone nieprawidłowości wskazują na brak ustanowienia i wdrożenia mechanizmów 

kontroli zarządczej w zakresie gospodarki finansowej, skutkujące m.in. prowadzeniem 

nierzetelnych ksiąg rachunkowych, sporządzaniem niewiarygodnych i niezgodnych ze stanem 
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faktycznym sprawozdań finansowych i budżetowych. Stwierdzono nadużycia finansowe na 

szkodę Gminy Łobżenica w wysokości 108 812 zł i dotyczą one:  

- 18 591 zł - środki przywłaszczone lub wyprowadzone,  

- 3 950 zł - wypłata dla pracownika urzędu, 

- 8 100 zł - zaliczka dla pracownika urzędu, 

- 8 100 zł - zaliczka dla pracownika urzędu, 

- 15 500 zł - lista wypłat wygenerowana przez kasjera, 

-  10 000 zł - zaliczka pobrana przez pracownika urzędu, 

- 19 900 zł - środki na fikcyjne listy płac, pobrane przez pracownika urzędu,  

- 5 000 zł - listy płac i środki pobrane przez pracownika urzędu, 

- 17 952,96 zł - niedobór w kasie w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 2014 r., 

- 1 319 zł - niedobór w kasie w okresie od 1 stycznia do 31 marca 2015 r.  

W związku z wystąpieniem opisanych w niniejszym raporcie nieprawidłowości wskazać 

należy, że działania dotyczące poboru i nierozliczania zaliczek, tworzenia fikcyjnych list 

wypłat, wynagrodzeń bez istnienia umów będących podstawą naliczenia i wypłaty 

wynagrodzenia, pobierania gotówki z kasy wygenerowanej poprzez opisane mechanizmy 

przesuwania kwitariuszy przychodowych, nieprawidłowości w obrocie gotówkowym, 

niedobór gotówki w kasie itd. noszą znamiona nadużycia finansowego i działania na szkodę 

budżetu Gminy Łobżenica przez ścisłe kierownictwo jednostki.  

Na podstawie uzyskanych wyników przeprowadzonego badania można podejrzewać, że 

działania te były podejmowane przez nadużywanie zajmowanych stanowisk, kompetencji  

i uprawnień, m.in. do wydawania poleceń wykonania nielegalnych działań pracownikom 

jednostki. Skala nieprawidłowości z pewnością jest znacznie większa, ponieważ zbadane 

dokumenty z bardzo dużym prawdopodobieństwem świadczą o tym, że opisany system 

nieuzasadnionych i bezprawnych wypłat w Urzędzie Miejskim Gminy Łobżenica nie wystąpił 

tylko w badanym okresie, ale funkcjonował od kilku lat. Aby ustalić w miarę wiarygodny 

rozmiar strat należałoby sprawdzić prowadzenie gospodarki kasowej w latach poprzednich”. 

Pani Skarbnik dodała, że „występowały również opóźnienia w regulowaniu bieżących 

zobowiązań, łącznie z obsługą rat kredytów oraz odsetek”.  

Następnie poinformowała, że pan Burmistrz zlecił przeprowadzenie audytu za 2013 rok. 

Przedstawiła jego ustalenia. „Stwierdzone nieprawidłowości wskazują na brak ustanowienia  

i wdrożenia mechanizmów kontroli zarządczej w zakresie gospodarki finansowej, skutkujące 

m.in. prowadzeniem nierzetelnych ksiąg rachunkowych, sporządzeniem niewiarygodnych  

i niezgodnych ze stanem faktycznym sprawozdań finansowych i budżetowych. 
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Nieprawidłowości w prowadzeniu gospodarki kasowej, dotyczące ujmowania w raportach 

kasowych kwot wydatków, które we wskazanym terminie nie miały miejsca,  

brak kwitowania odbioru gotówki, braki w datach faktycznej wypłaty gotówki z kasy, 

nieodprowadzanie bieżące gotówki na rachunek bankowy Gminy wskazują na celowe 

działania, w wyniku których do dyspozycji pozostawały znaczne kwoty wolnych środków 

pieniężnych. W wyniku przeprowadzonej kontroli za rok 2013 ujawniono nadużycia 

finansowe na szkodę Gminy Łobżenica w wysokości 68 167 zł. Dotyczą one:  

- 10 000 zł - zaliczka pobrana przez pracownika urzędu,  

- 3 500 zł - zaliczka pobrana przez pracownika urzędu,  

- 10 492 zł - podwójnie wypłacone wynagrodzenie pracownika urzędu, 

- 20 850 zł - listy wypłat pracownika urzędu,  

- 6 800 zł - listy wypłat pracownika urzędu,  

- 16 524,80 zł - niedobór w kasie. 

W związku z wystąpieniem opisanych w niniejszym raporcie nieprawidłowości wskazać 

należy, że działania dotyczące poboru i nierozliczania zaliczek, tworzenia fikcyjnych list 

wypłat, wynagrodzeń bez istnienia umów będących podstawą naliczenia i wypłaty 

wynagrodzenia, pobierania gotówki z kasy wygenerowanej poprzez opisane mechanizmy 

przesuwania kwitariuszy przychodowych, nieprawidłowości w obrocie gotówkowym, 

niedobór gotówki w kasie itd. noszą znamiona nadużycia finansowego i działania na szkodę 

budżetu Gminy Łobżenica przez ścisłe kierownictwo jednostki”.  

Następnie pani Skarbnik poinformowała, że w grudniu 2014 r. wydatkowano środki  

w wysokości 707 tys. zł pochodzące z subwencji oświatowej na zobowiązania dotyczące 

poprzedniego roku, co wpłynęło na płynność finansową Gminy.  

Powiedziała, że wszystkie zobowiązania bieżące są regulowane terminowo. Zakup i montaż 

windy w budynku łobżenickiego gimnazjum został przesunięty w czasie. Pani Skarbnik 

dodała, że w wyniku podjętych działań do budżetu Gminy wpłynęło prawie 150 tys. zł 

zaległych podatków. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie informację z wykonania budżetu Gminy 

Łobżenica za pierwsze półrocze 2015 roku. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła informację  

z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za pierwsze półrocze 2015 roku, która stanowi 

załącznik numer 5 do protokołu. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos odnośnie informacji Burmistrza Łobżenicy  

z realizacji wniosków, uchwał i interpelacji radnych oraz o wydanych zarządzeniach  

w pierwszym półroczu 2015 roku. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższą informację.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła informację 

Burmistrza Łobżenicy z realizacji wniosków, uchwał i interpelacji radnych oraz  

o wydanych zarządzeniach w pierwszym półroczu 2015 roku. 

Informacja stanowi załącznik numer 6 do protokołu. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w sprawie sprawozdania z realizacji inwestycji na terenie Gminy 

Łobżenica planowanych w budżecie na 2015 rok. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie powyższe sprawozdanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie  

z realizacji inwestycji na terenie Gminy Łobżenica planowanych w budżecie na 2015 

rok, które stanowi załącznik numer 7 do protokołu. 
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Ad. 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w kwestii projektu uchwały w sprawie 

przeznaczenia do zbycia działki nr 392 położonej w Łobżenicy. 

 

Wobec braku uwag odczytał treść projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/80/15 w sprawie przeznaczenia do zbycia działki nr 392 położonej w Łobżenicy, 

stanowiącej własność Gminy Łobżenica. 

Uchwała stanowi załącznik numer 8 do protokołu. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia działki  

nr 543 położonej w Łobżenicy. 

 

Wobec braku uwag poddał odczytał treść projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/81/15 w sprawie przeznaczenia do zbycia działki nr 543 położonej w Łobżenicy, 

stanowiącej własność Gminy Łobżenica. 

Uchwała stanowi załącznik numer 9 do protokołu. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos odnośnie projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Łobżenica na lata 2015-2020 wraz  

z prognozą oddziaływania na środowisko. 

 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja odczytał treść projektu uchwały 

i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/82/15 w sprawie uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Łobżenica na lata 2015-2020 wraz z prognozą oddziaływania na środowisko. 

Uchwała stanowi załącznik numer 10 do protokołu. 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos odnośnie projektu uchwały zmieniającej 

Uchwałę Nr V/32/15 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 27 marca 2015 r., w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Łobżenica w 2015 roku. 

Poinformował, że zmiana uchwały polega na wprowadzeniu możliwości przekazywania 

bezdomnych zwierząt bezpośrednio do adopcji osobom wyrażającym wolę sprawowania nad 

nimi odpowiedzialnej opieki. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/83/15 zmieniającą Uchwałę Nr V/32/15 Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia  

27 marca 2015 r., w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łobżenica w 2015 roku. 

Uchwała stanowi załącznik numer 11 do protokołu. 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą projektu uchwały w sprawie: „Zmian w budżecie miasta  

i gminy na 2015 rok”. 

 

Wobec braku uwag odczytał treść projektu uchwały i poddał go pod głosowanie. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/84/15 w sprawie: „Zmian w budżecie miasta i gminy na 2015 rok”, która stanowi 

załącznik numer 12 do protokołu. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że pan Robert Biskupiak zrzekł się mandatu radnego. W związku  

z powyższym zaszła konieczność dokonania ponownego wyboru Przewodniczącego Komisji 

Oświaty i Polityki Społecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zgłosił kandydaturę radnego Mariusza Wiśniewskiego na 

powyższe stanowisko. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Mariusz Wiśniewski 

Wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Z powodu braku innych propozycji zamknął listę kandydatów. Następnie poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie wyboru radnego Mariusza Wiśniewskiego na 

Przewodniczącego Komisji Oświaty i Polityki Społecznej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, 2 głosami 

„wstrzymującymi się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, zaakceptowała kandydaturę 

radnego Mariusza Wiśniewskiego i podjęła Uchwałę Nr IX/85/15 w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy, 

która stanowi załącznik numer 13 do protokołu. 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydata 

na ławnika do Sądu Rejonowego w Złotowie na kadencję 2016-2019 był omawiany podczas 

posiedzeń Komisji Rady Miejskiej.  
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Powiedział, że podczas posiedzenia Komisji Oświaty w dniu 11 września 2015 r. zgłoszono 

następujące osoby do składu zespołu ds. zaopiniowania kandydata na ławnika: 

- radny Antoni Kapeja, 

- radny Edward Starszak, 

- radny Mariusz Wiśniewski. 

 

Nie zgłoszono innych kandydatów. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że Prezes Sądu Rejonowego w Złotowie wytypował do pracy w zespole  

ds. zaopiniowania kandydata na ławnika sędziego Edmunda Cybulskiego. 

Następnie odczytał treść projektu omawianej uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/86/15 w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydata na ławnika do 

Sądu Rejonowego w Złotowie na kadencję 2016-2019, która stanowi załącznik numer 14 

do protokołu. 

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Odczytał treść projektu uchwały w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Łobżenicy do zasięgnięcia od Wielkopolskiego Komendanta Wojewódzkiego Policji  

w Poznaniu informacji o kandydacie na ławnika do Sądu Rejonowego w Złotowie na 

kadencję 2016-2019. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt 

powyższej uchwały. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr IX/87/15 w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy do 

zasięgnięcia od Wielkopolskiego Komendanta Wojewódzkiego Policji w Poznaniu 

informacji o kandydacie na ławnika do Sądu Rejonowego w Złotowie na kadencję 2016-

2019, która stanowi załącznik numer 15 do protokołu. 

 

Ad. 17 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Stwierdził, że droga prowadząca z Witrogoszczy do Witrogoszczy-Kolonia jest zarośnięta. 

Powiedział, że zamierza spotkać się z Zastępcą Burmistrza Łobżenicy panem Józefem 

Lewandowskim w sprawie drogi dojazdowej do gruntów będących własnością pana Henke. 

Następnie radny Andrzej Borowy zapytał, kiedy zostanie przebudowana droga Kruszki-

Kijaszkowo. 

 

Radna Rady Powiatu w Pile Zdzisława Bosak 

Poinformowała, że inwestycja planowana jest do realizacji w 2016 r. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Powiedział, że droga Łobżenica-Kruszki powinna zostać przejęta przez Powiat Pilski. 

Poprosił radną Zdzisławę Bosak o wsparcie w powyższej sprawie. 

 

Radna Rady Powiatu w Pile Zdzisława Bosak 

Oznajmiła, że sugestia radnego Andrzeja Borowego zostanie przekazana władzom Powiatu 

Pilskiego. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Stwierdził, że odpady niesegregowane z terenu Łobżenicy powinny być wywożone, poza 

okresem letnim, co dwa tygodnie. Dodał, że w przypadku wywozu odpadów dwa razy  

w miesiącu kilka razy w ciągu roku przerwa pomiędzy odbiorem śmieci wynosi trzy tygodnie. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poruszył kwestię przetargu na przebudowę drogi gminnej w Fanianowie. Zapytał, czy wybór 

wykonawcy, który zaoferował niską cenę, nie wpłynie na jakość inwestycji. 
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Poinformował, że w 2015 r. Gmina Łobżenica przekazała około 30 tys. zł Związkowi Gmin 

Krajny w związku z likwidacją Zakładu Usług Wodnych w Złotowie. Zapytał, czy Gmina 

otrzyma zwrot przekazanych pieniędzy. 

Następnie powiedział, że władze Gminy oraz radni powinni mieć wgląd do dokumentacji 

inwestycji, które są realizowane wspólnie z Powiatem Pilskim lub innymi jednostkami 

samorządu terytorialnego.  

Radny Ryszard Biniak ponowił również wniosek o przeprowadzenie przez Komisję 

Rewizyjną kontroli w zakresie prawidłowości wykonania sieci kanalizacji sanitarnej  

w Kościerzynie Małym i Szczerbinie. Dodał, że na tym odcinku występują problemy  

z prawidłowym odprowadzaniem ścieków. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że sprawdzi stan drogi wspomnianej przez radnego Andrzeja Borowego. 

Poinformował, że jakość drogi prowadzącej do pana Henke zostanie poprawiona za pomocą 

równiarki drogowej. Pan Gniot skontaktuje się wcześniej z radnym Andrzejem Borowym.  

Burmistrz Łobżenicy poparł propozycję radnego Marka Czerczaka w sprawie wywozu 

odpadów niesegregowanych z terenu miasta.  

Następnie powiedział, że wykonawca przebudowy drogi w Fanianowie został poproszony  

o dodatkowe wyjaśnienia. Wykonawca uzasadnił niską cenę. Burmistrz Łobżenicy stwierdził, 

że zakres zadania został określony i musi zostać wykonany. Realizacja przebudowy drogi 

będzie na bieżąco kontrolowana. 

Pan Burmistrz oznajmił, że zostaną podjęte działania w celu odzyskania pieniędzy 

przekazanych Związkowi Gmin Krajny w Złotowie. Powiedział, że władze Gminy interesują 

się zakresem inwestycji realizowanych na terenie Gminy przez różne podmioty. 

Poinformował, że członkowie Komisji Rewizyjnej otrzymają dokumenty związane z budową 

sieci kanalizacji sanitarnej w Kościerzynie Małym i Szczerbinie. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy powiedział, że zgodnie z informacją przekazaną przez 

Dyrektora Rejonu Energetycznego w Chodzieży „całe Osiedle Leśne w Łobżenicy zostanie 

przełączone na nową sieć transformatorową. Prace zostaną wykonane do końca września ze 

uwagi na konieczność przeprowadzenia dodatkowej inwestycji polegającej na wymianie 

transformatora o większej mocy”. Podziękował radnemu Ryszardowi Biniakowi za 

zaangażowanie w rozwiązanie problemów energetycznych na Osiedlu Leśnym. 
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Pan Burmistrz dodał, że radna Rady Powiatu w Pile pani Zdzisława Bosak od kilku lat 

zabiegała o powstanie szkoły specjalnej w Łobżenicy. Wyraził zadowolenie z utworzenia tej 

placówki. 

 

Ad. 18 

Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy Bronisława 

Mazurek 

Zapytała, ile kosztuje użyczenie klas i sali gimnastycznej w Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Łobżenicy. 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy Marek Połczyński 

Poinformował, że miesięczny koszt wynajmu klas to 240 zł, a sali gimnastycznej 130 zł. 

 

Pan Marcin Pikulik 

Powiedział, że należy dokonać naprawy ławek w stronę Trzebonia. Dostrzegł potrzebę 

poprawy wyglądu amfiteatru w parku miejskim oraz dokonania zakupu pojazdu dla 

Gminnego Centrum Kultury. Stwierdził, że zamiatarka drogowa powinna być częściej 

używana. Dodał, że na sesji Rady Miejskiej powinien zostać poruszony temat rozwoju Gminy 

w następnych latach. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Pozytywnie ocenił działania pana Burmistrza na rzecz Miasta i Gminy. Wyraził zadowolenie 

z przebudowy wjazdu do Szkoły Podstawowej w Dźwiersznie Małym. Zwrócił uwagę na 

poprawę wyglądu Łobżenicy. 

 

Pan Sylwester Tadych 

Poinformował, że w lipcu 2013 r. została wysłana petycja do Prezesa Rady Ministrów  

w sprawie tzw. ustawy śmieciowej. Dodał, że odpowiedzi udzielono dopiero  po dwóch 

latach. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Stwierdził, że pan Burmistrz dba o wizerunek Łobżenicy. Powiedział, że zostały posadzone 

kwiaty. Podejmowane są również działania w celu utrzymania czystości na terenie miasta. 
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Pan Stanisław Jendrzejewski 

Przypomniał, że szpital w Wyrzysku został w 2010 r. przekształcony w spółkę z ograniczoną 

odpowiedzialnością. Placówka ta rozwijała się w dobrym kierunku.  

Powiedział, że śledzi działania obecnego Zarządu Powiatu związane ze szpitalem  

w Wyrzysku. Stwierdził, że obecna sytuacja tej placówki medycznej nie jest dobra. Wyraził 

obawy o jej dalszy los. Pan Stanisław Jendrzejewski zaznajomił się z programem 

naprawczym szpitala w Wyrzysku. Stwierdził, że „realizacja tego programu nie przyczyni się 

do utrzymania działalności tego szpitala”. 

Zwrócił uwagę na niedużą odległość Łobżenicy od Wyrzyska. Oświadczył, że placówki  

w Pile i Wyrzysku powinny ze sobą współpracować, a nie konkurować. Poprosił radnych 

powiatowych o interesowanie się sytuacją szpitala w Wyrzysku. 

Następnie pan Stanisław Jendrzejewski wyraził zadowolenie z powstania szkoły podstawowej 

specjalnej w Łobżenicy. Stwierdził również, że sołectwa na terenie Gminy Łobżenica dobrze 

funkcjonują. 

 

Radna Rady Powiatu w Pile Zdzisława Bosak 

Powiedziała, że opinie co do słuszności przekształcenia szpitala w Wyrzysku w spółkę  

z ograniczoną odpowiedzialnością są podzielone. Stwierdziła, że zostały popełnione błędy  

w zarządzaniu placówką. Powiedziała, że oddział położniczy upadł „dlatego, że nawet 

kobiety z Wyrzyska nie chciały rodzić w Wyrzysku, bo poszły za swoimi lekarzami do 

Wałcza”. 

Radna Zdzisława Bosak zwróciła uwagę na trudną sytuację finansową szpitala w Pile. 

Oznajmiła, że Powiat Pilski nie musiał go przejmować. Placówka ta mogła stać się szpitalem 

wojewódzkim.  

Dodała, że radni powiatowi z terenu Gminy Łobżenica interesują się losem szpitala  

w Wyrzysku. 

 

Sołtys Dziegciarni Katarzyna Rulska 

Stwierdziła, że mieszkańcy miasta powinni w większym stopniu udzielać się społecznie.  

 

Sołtys Luchowa Ireneusz Pufal 

Oznajmił, że mieszkańcy terenów wiejskich wykonują prace porządkowe i pielęgnacyjne we 

własnym zakresie. Powiedział, że osoby mieszkające w Łobżenicy powinny same zadbać  

o teren przed posesją np. poprzez zasianie trawy, a nie czekać na pomoc ze strony pana 
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Burmistrza. Dodał, że w powyższe działania mógłby włączyć się Samorząd Mieszkańców 

Miasta Łobżenicy. 

 

Przewodnicząca Zarządu Samorządu Mieszkańców Miasta Łobżenicy Bronisława 

Mazurek 

Wyraziła zadowolenie z poprawy wizerunku miasta. Powiedziała, że nie posiada możliwości 

zmuszenia mieszkańców do zamiatania chodników przed posesją. Dodała, że sołectwa 

posiadają fundusz sołecki, z którego mogą finansować prace porządkowe. 

 

Pan Marcin Pikulik 

Stwierdził, że pracownicy Gminnego Centrum Kultury powinni korzystać przy przewozie 

sprzętu niezbędnego do organizacji imprez na terenie Gminy z samochodu służbowego 

Urzędu Miejskiego. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Poinformował, że środkami finansowymi na prace porządkowe i pielęgnacyjne na terenie 

Łobżenicy dysponuje pan Burmistrz. Sołectwa mogą przeznaczyć na ten cel środki z funduszu 

sołeckiego. Dodał, że zamiatanie przed posesją należy do obowiązków każdego mieszkańca. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że czuje się zobowiązany porządkować teren Łobżenicy. Stwierdził, że wizerunek 

miasta jest ważną sprawą. Zaprosił do współpracy w powyższej kwesti zainteresowane osoby 

oraz Samorząd Mieszkańców. Oznajmił, że kwiaty posadzone na terenie miasta kosztowały 

10 tys. zł. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Zgodził się ze stanowiskiem przedstawionym przez sołtysa Ireneusza Pufala. Dodał, że 

działania porządkowe na terenie miasta podejmowane są z inicjatywy pana Burmistrza, a nie 

mieszkańców. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił, że mieszkańcy ul. Spacerowej w Łobżenicy dbają o czystość we własnym zakresie. 
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Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Stwierdził, że wieś jest lepiej zintegrowana i zorganizowana niż miasto. Powiedział, że 

pomimo tego można podać przykłady działań porządkowych i pielęgnacyjnych podjętych 

przez mieszkańców Łobżenicy. Dodał, że możliwości finansowe pozwalają na pracę 

zamiatarki drogowej w jednym dniu tygodnia. 

 

Ad. 19 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 14:11 zakończył obrady IX sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

 

Protokołował:        Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk      (-) Antoni Kapeja 

 

 


